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ÚMČ Praha 10

Zápis ze 7 jednání Komise bezpečnostní RMČ Praha 10, které se 
konalo dne 13. 9. 2023, na ÚMČ Praha 10, Vršovická 68, 411a, 

od 17 do 18.30 hodin

Přítomní členové KB: Robert Zrzavecký, Bc. Radek Lojda, Jaroslav Štěpánek, MBA, Jiří Komrska

Omluvení členové KB: Mgr. Martin Čásenský, Mgr. Matěj Štěpánek, Mgr. Stanislav Šimek

Neomluvení členové KB: 0

Hosté: Mgr. Michal Řidl, MP, npor. Bc. David Horáček, HZS, npor. Mgr. Michal Staněk, PČR, 
npor. Mgr. David Šenkýř, PČR, obyvatel MČ Praha 10, obyvatel MČ Praha 10,

Jednání KB bylo zahájeno v 17 hodin.

Program:

1. Zahájení jednání KB č. 7, schválení programu, ustanovení ověřovatele zápisu.
2. Bezpečnostní situace garáže Novobohdalecká a okolí.
3. Podnět k řešení bezpečnosti chodců na ulici Na Padesátém/Úvalská na přechodech bez 

světelné signalizace.
4. Bezpečnostní situace areál Gutova a okolí.
5. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.
6. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.
7. Aktuální informace k činnosti HZS.
8. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.
9. Diskuze, různé, návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům, plánu činnosti KB.

1. Zahájení jednání KB č. 7, schválení programu.

Na úvod jednání přítomné členy a hosty pozdravil a přivítal předseda KB p. Robert 
Zrzavecký. Konstatoval, že KB je usnášeníschopná a nechal hlasovat o schválení 
navrženého programu jednání. Podkladové materiály byly zaslány členům 
elektronicky. Předseda poděkoval složkám IZS za zaslání.

Jako ověřovatel zápisu byt navržen Jaroslav Štěpánek, MBA,

Hlasování: schválení ověřovatele zápisu

Průběh hlasování:

i



PlO-375757/2023

Ověřovatel zápisu KB byl schválen.

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
4 4 0 0 0

Hlasování: schválení programu 7 jednání KB

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
4 4 0 0 0

Program jednání KB byl přijat.

Hlasování: schválení přizvání hosta k bodu 2 programu

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
4 4 0 0 0

Host k bodu 2 byl přijat.

Hlasování: schválení přizvání hosta k bodu 3 programu

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
4 4 0 0 0

Host k bodu 3 byl přijat.

2. Bezpečnostní situace garáže Novobohdalecká a okolí.

Robert Zrzavecký uvedl, že host požádal o možnost vystoupit na KB sám písemně 
emailem.
Radek Lojda, dále stručně upřesnil, jaká je v místě bezpečnostní a sociální situace a 
jaké jsou dosud učiněna opatření, také zmínil jednání s obyvateli přilehlého bytového 
komplexu. Také uvedl některé historické souvislosti.
Jaroslav Štěpánek, v té souvislosti zmínil, že na Praze 10 je víc takových míst, které 
mají podobnou souvislost. Bydlí na Zahradním Městě a tam jsou také značné problémy 
s osobami bez domova. Podobná situace je na Novostrašnické a na Skalce. Výskyt 
těchto osob znehodnocuje prodejní cenu nemovitostí v místě, kde se zdržují atd.
David Šenkýř, nastínil situaci z pohledu PČR MO Zahradní Město. Značně 
problematické je majetkové uspořádání, kdy je část pozemků ve správě MČ a část DPP 
a samotné stavby garáží které jsou někdy s uvedeným majitelem jiné bez. Ve věci je 
řešeno několik podání. Rovněž byly podněty poslány na Stavební úřad a ÚMČ Praha 10. 
PČR v místě provádí permanentní kontroly.
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Host k bodu 2, úvodem poděkoval MP a PČR za jejich činnost, jmenoval a pochválil 
několik strážníků. Dále apeloval na to, aby bylo působeno na nadřízené ve směru 
iniciování zákonodárného procesu k zlepšení práv policie a MP při vykazování těchto 
osob atd. Uvedl příklad, kdy nedávno osoba bez domova svévolně „nabourala" 
sousední garáž a tuto obsadila. Došlo k nafocení a oznámení na PČR. Záležitost byla 
dále vyřešena v přestupkové rovině pokutou. Dále pochválil jmenovitě policistu MOP 
Zahradní Město za prováděnou činnost.
David Šenkýř, upřesnil, že všechny předávané písemnosti, které opouští MOP, 
podepisuje on, jako jeho nadřízený. Na každé podání je odpovězeno v řádném termínu. 
Host není spokojený s činností Stavebního úřadu, od kterého nedostal vyrozumění a to 
hlavně nedostala ani PČR. Mají toho na stavebním údajně moc.
David Šenkýř, zmínil historickou postoupnost, kdy před několika lety došlo z demolici 
tzv. Obecné školy v ulici Nad Vršovskou horou a část nájemníků následně obsadila 
prázdné garáže. Na tyto osoby se dále „nabalují" další z řad osob závislých na alkoholu 
a OPL. Často jde o osoby s kriminální minulostí. Kromě MP a PČR v místě také působí 
několik neziskovek, které poskytují těmto osobám sociálně právní pomoc, včetně 
odboru sociálního na ÚMČ.
Radek Lojda zmínil, že MČ má také omezené pravomoci. Věci jsou v přestupkové 
rovině, proto je to řešeno maximálně pokutou. Věc je potřeba řešit koncepčně, jedná 
se s DPP. Také dojde zítra 14. 9. 2023 k vyklizení a zajištění 2 garáží a následnému 
vylepení cedulí.
Host uvedl, že se to uklidí a následně již není dostatečná kontrola. Hlavně ze strany 
DPP.
Navrhuje vyměnit pozemky s DPP.
Jaroslav Štěpánek uvedl, že jestliže pozemky mají majitele a ten trpí nebo souhlasí 
s osazenstvem, tak stím těžko někdo něco zmůže. Na tahu je DPP. Vše se musí řešit 
cestou majitelů pozemků a staveb garáží, kteří nejsou jednotní. Osobně prověří, jak 
úklidové firmy které platíme, na pozemku MČ uklízí.
Host uvedl, cca. 70 staveb garáží má majitele a cca 70 nemá.
Miloš Jurča, přečetl obdržené stanovisko stavebního úřadu této záležitosti.
Host navrhnul utvoření pracovní skupiny, která by byla postavená podle gescí, životní 
prostředí, bezpečnost, sociální, DPP, veřejnost.
Jiří Komrska, se hosta zeptal, co mu tedy vlastně nejvíc vadí.
Host, nepořádek, kouř z lokálních topenišť, požívání OPL, alkoholu. Dále jej trápí 
zaparkovaný a obývaný karavan v ulici Pod Bohdalcem I. vedle komunikace na 
položených panelech, je to na pozemku Lesů ČR. Ředitel MP věc prověří a dá vědět.

Dále bylo o těchto podnětech diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

3. Podnět k řešení bezpečnosti chodců na ulici Na Padesátém/Úvalská na přechodech 
bez světelné signalizace.

Podkladový materiál byl rozeslán předem elektronicky. Kvěci problematiku přednesl 
obyvatel MČ, který tyto podklady spolu vypracoval a zaslal. Podle jejich zjištění jsou 
přechody v ul. Úvalská a Na Padesátém v rozporu s platnou vyhláškou. Přes některé 
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přechody chodí velké množství dětí do MŠ a ZŠ. Bylo provedeno dotazníkové šetření a 
od učitelů, obyvatel a rodičů žáků bylo zjištěno, že se necítí na přechodech bezpečně. 
Nejhorší vnímáni bezpečnosti je na přechodu Na Padesátém/Uhříněveská. 
Předkladatelé navrhují i několik možných řešení situace. Vše je uvedeno v předloženém 
materiálu.
Radek Lojda uvedl, že tam situaci zná osobně velice dobře a souhlasí s tím, že je 
potřeba minimálně na začátek požádat MP o ranním dozoru přechodu Na 
Padesátém/Uhříněvská. Instalace provedení světelné signalizace bude časově náročná 
a je to v gesci MHMP a TSK.
Michal Staněk uvedl, že bude iniciovat měření povolené rychlosti vozidel vdané 
oblasti.

Věc bude dále řešena na jednání komise dopravní.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

4. Bezpečnostní situace areál Gutova a okolí.

Michal Staněk poděkoval za součinnost MP, vedení areálu Gutova. Podařilo se situaci 
uklidnit a problematické skupinky osob vytlačit mimo areál. Nicméně v současné době 
dochází, k porušování nočního klidu, respektive znečišťování v okolí areálu, na to se 
zaměřují a přímo řeší. Jedná se o, podněty na skupinky dětí. Alkohol neprokázán. 
Radek Lojda poděkoval složkám za prováděnou činnost.
Miloš Jurča zmínil některé podněty od občanů, které průběžně předává MP a PČR.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

5. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.

Michal Staněk úvodem předložila Zprávu PČR Praha IV za období od 1. 1. 2023 do 30.
6. 2023 se zaměřením na Prahu 10 (bylo rozesláno elektronicky).
Statistika nápadu trestné činnosti vykazuje pokles násilné a mravnostní kriminality. 
Fenoménem poslední doby jsou různé formy kybernetické kriminality, která je na 
vzestupu. Jsou prováděny různé preventivní a osvětové akce. Dopravní nehody jsou na 
stejné úrovni, ale je méně smrtelných nehod.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

6. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.

Michal Řidl předložil statistický přehled MP za červenec a srpen 2023 (členům bylo 
zasláno elektronicky).
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Nic mimořádného, nějaké zadržené osoby, zadržení sprejera, 35 x řešeno volné 
pobíhání psů, opatření na fotbalech se řeší ve spolupráci s PČR atd. Vše je ve zprávě.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

7. Aktuální informace k činnosti HZS.

David Horáček, zaslal statistiku HZS za srpen 2023 (rozeslání elektronicky). Celkový 
počet zásahů na Praze 10 byl 151 o 7 méně než loni. Mají méně zásahů v souvislosti 
s fotbalem, hlavně po zápasech. Dále požádal o byty v městském zájmu pro hasiče ze 
stanice č. 5, Průběžná. Budou podány standartní žádosti na ÚMČ Praha 10 v této věci.

8. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.

Miloš Jurča informoval o problému v ulici Kounická 24 a okolí. V domě je ubytováno 
velké množství osob, kteří dle okolních obyvatel způsobují nepořádek a hluk. Dále řeší 
MP, OŽI.

Další problematické místo přetrvává u Kounická 61, kde je večerka, konzumace 
alkoholu, hluk, znečišťování veřejného prostoru od osob bez domova. Řeší MP, PČR.

Problémy spálením odpadů, kabelů atd je na pozemcích na konci v ulici 
Novostrašnická. MP, OŽP.

Vršovická 64 vedle Penny, osoby popíjejí alkoholické nápoje, řešeno cestou MP a PČR.

Foersterova 3, ubytování cizinců, nepořádek kolem domu na zahradě, dále s majitelem 
řeší PČR.

Jabloňová, invalidní důchodci na vozíčku často tropí veřejné pohoršení kolem OC Květ. 
Jsou ubytováni v domě s pečovatelskou službou. Řeší PČR, MP.

Dále bylo v této věcem diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

Diskuze, různé, návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům a plánu činnosti 
KB.

Bez návrhu.

Jednání KB bylo ukončeno v 18.30 hodin.

Příloha: Presenční listina KB č. 7
Ověřovatel zápisu

Jaroslav Štěpánek
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Tajemník KB RMČ Praha 10

Bc. Miloš Jurča 
datum vyhotovení zápisu
13. září 2023

Předseda KB RMČ Praha 10

Robert Zrzavecký
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